
 Notulen overleg Adviesraad Duurzaam Landgraaf 14 oktober 2024 

 

 

Agenda 

- Opening en vaststellen verslag 

- Mededelingen en inventarisatie rondvraag 

- Terugkoppeling kennismakingsgesprek met Adviesraad Brunssum  

- Stand van zaken voorbereiding dag van de duurzaamheid  

- Evaluatie Festival Duurzaam Landgraaf  

- Voortgang inplannen overleg met leden van de gemeenteraad  

- Terugkoppeling bijeenkomst Verbonden Partijen. Locatie IVN  

- Rondvraag en afsluiting 

 

 

Opening en vaststellen verslag 

De voorzitter opent de vergadering. Er zijn geen op- of aanmerkingen op het verslag van de 

vorige bijeenkomst. Deze wordt ongewijzigd vastgesteld. Voor de rondvraag melden zich twee 

personen. 

 

Mededelingen en inventarisatie rondvraag 

De voorzitter is ook benoemd tot voorzitter van het Service Gilde Landgraaf. Deze Gilde 

organiseert verschillende activiteiten, zoals bijvoorbeeld taallessen of cursussen rondom 

kunst en cultuur. Het Gilde bestaat voornamelijk uit vrijwilligers en is erop gericht inwoners 

uit Landgraaf op een laagdrempelige manier activiteiten aan te bieden waarin zij zich verder 

kunnen ontwikkelen.   

Eén lid heeft een uitnodiging ontvangen van de belangenvereniging uit zijn buurt. Uit die 

vergadering blijkt dat er in Rimburg nog steeds erg actief nagedacht wordt over het 

verduurzamingsvraagstuk. Zij overwegen zelfs een werkgroep duurzaamheid op te starten, 

maar willen hierbij niet in het vaarwater van de Adviesraad komen. De voorzitter heeft laten 

weten hier geen problemen in te zien, zelfs te bejubelen dat er meer groepen ontstaan die 

zich voor een duurzame wereld willen inzetten.  

 

Terugkoppeling kennismakingsgesprek met Adviesraad Brunssum 

Het kennismakingsgesprek heeft plaatsgevonden tussen beide voorzitters. De Adviesraad 

Duurzaam Brunssum lijkt nog een beetje zoekende in hun rol en een aanpak. Het lijkt erop 

dat zij dit heel formeel willen aanvliegen. Zo staat in hun regelement dat de Adviesraad een 

jaarplan moet indienen. De vraag die ontstaat is of de Adviesraad Duurzaam Landgraaf dit ook 

zou moeten. De Adviesraad Duurzaam Brunssum zou graag periodiek en informeel contact 

willen houden met Adviesraad Duurzaam Landgraaf. Adviesraad Duurzaam Brunssum heeft 

ook voorgesteld samen een excursie te maken naar Energeticon in Alsdorf gezien ze daar 

bezig zijn met een project over alternatieve energiewinning. Onze voorzitter zal dit nogmaals 



bespreken met de voorzitter van de Adviesraad Duurzaam Brunssum en hem laten weten dat 

er op zich wel oor is naar een gezamenlijke excursie.  

Ook de presentiegelden kwamen aan de orde in het gesprek tussen de voorzitters. De 

voorzitter van Adviesraad Duurzaam Landgraaf denkt dat er in Landgraaf nogmaals naar de 

presentiegelden gekeken moet worden, vooral omdat de Adviesraad Duurzaam Landgraaf haar 

werkbudget amper gebruikt en het zonde is om geld terug te laten vloeien en in de algemene 

middelen verdwijnt. 

De groep reageert dat ze het werkbudget liever meer willen gaan gebruiken om activiteiten en 

trainingen te organiseren.  

Eén lid stelt dat mensen ook beloond mogen worden voor aanwezigheid op overige 

activiteiten, zoals bij het festival.  

Aanwezig gemeenteambtenaar merkt op dat er ook een Adviesraad voor de gemeente 

Landgraaf is die meer presentiegelden krijgen, maar verder geen ambtelijke ondersteuning 

krijgen. Zij krijgen enkel een zak geld aan het begin van het jaar en mogen hier hun activiteiten 

en presentiegelden zelf uit verdelen. Zonder verdere bemoeienis of aanwezigheid van 

ambtenaren. 

De groep komt tot de conclusie inderdaad te gaan willen nadenken over een informeel jaarplan 

of een jaaragenda, waarin een richting gegeven wordt aan het jaar en al gekeken wordt naar 

eventuele investeringen die er dat jaar gedaan kunnen worden. In dit plan zullen ook de drie 

hoofdthema’s die in een aantal overleggen terug benoemd werden verder uitgewerkt in 

concrete plannen.  

 

Stand van zaken voorbereiding dag van de duurzaamheid 

Eén lid verteld over de inspiratieavond circulaire economie die door IVN in de bibliotheek van 

het Burgerhoes georganiseerd werd op de dag van de duurzaamheid. Zij weet nog niet wat ze 

verder met de informatie van deze avond moet doen. Dit zal zij ook teruggeven aan de 

organisatie.  

Actie: Notulist zal de documenten van deze avond doorsturen aan leden Adviesraad Duurzaam 

Landgraaf. 

 

Evaluatie Festival Duurzaam Landgraaf 

Het weer was goed, de opkomst was heel mooi (800 personen), eventueel is er zelfs met wat 

mensen gesproken die interesse hadden om zelf lid te worden van de Adviesraad. Hier is nog 

geen vervolg op geweest. De aankleding van de stand van de Adviesraad Duurzaam Landgraaf 

kon beter. De Rimburgerhoeve was wel een fantastische plek om dit soort activiteiten te 

organiseren. Voor een volgende keer is het idee eventueel een draaiboek op te stellen over het 

hoe, wat en waar.  

Tot slot viel nog op dat er weinig respons kwam van de kinderen die benaderd waren, van de 

2000 uitgedeelde kleurplaten op scholen zijn er slechts een handjevol teruggekomen.  

 

Eén lid vraagt of er van de leden van de Adviesraad geacht wordt elk jaar bij de organisatie 

aan te sluiten, gezien dit toch wel zeer arbeidsintensief was. De reactie hierop is dat dit per 

jaar bekeken dient te worden en er dan wellicht ook betere voorwaarden vooraf opgesteld 

dienen te worden.  



 

Tot slot is er op het festival nog een klacht binnen gekomen over de vergunningverlening voor 

het plaatsen van zonnepanelen op monumenten. Aanwezig gemeenteambtenaar legt de 

procedure uit, de leden zijn van mening dat dit beter naar buiten gecommuniceerd dient te 

worden.  

 

Voortgang inplannen overleg met leden van de gemeenteraad 

Aanwezig gemeenteambtenaar heeft met de griffier gesproken. Deze heeft twee opties 

aangedragen. 

De leden van de Adviesraad Duurzaam Landgraaf kunnen een Raadsinformatieavond 

organiseren, waarbij zij hun zegje doen en de Raad twee rondes mag reageren met vragen. 

Een avond als deze geeft echter weinig ruimte om écht met elkaar in gesprek te gaan. 

De tweede optie is dat de Adviesraad Duurzaam Landgraaf zelf een locatie huurt, koffie en 

vlaai besteld en de Raad en het college zelf uitnodigt voor een kennismaking. Op deze manier 

kan er een gesprek ontstaan waarin de leden van de Adviesraad de kans krijgen hun 

teleurstelling uit te spreken over de manier waarop de Raad én het college nog geen enkel 

gebruik heeft gemaakt van de mogelijkheid de Adviesraad om Advies te vragen.  

 

Beide avonden verzekeren geen gegarandeerde opkomst. Het zal altijd afwachten zijn wie er 

komt en wie niet. Wel wil de Adviesraad ook het college expliciet vragen aanwezig te zijn.  

Dit jaar maken de leden van de Adviesraad hun jaarplan voor het komende jaar en in het begin 

van 2025 gaat de Adviesraad het gesprek met de Raad en het college organiseren.  

 

Terugkoppeling bijeenkomst Verbonden Partijen.  

In het eerste gesprek met de bij dit initiatief betrokken partijen heeft onze voorzitter laten 

weten dat de adviesraad geen structurele vorm van samenwerking zal/kan aangaan met de 

betrokken instellingen. Een dergelijke relatie past niet bij de neutrale en onafhankelijke positie 

die de adviesraad heeft. Desondanks is er geen enkel bezwaar om aan kennisdeling te doen 

en met betrokken partijen overleg te voeren. Een lid neemt op persoonlijke titel deel aan dit 

overleg en ervaart de bijeenkomsten als zeer leerzaam. Ook andere leden van de adviesraad 

kunnen op persoonlijke titel aanschuiven.  

 

Rondvraag en afsluiting 

Een lid was naar een event in Arnhem genaamd de Atlasconferentie. Hier waren verschillende 

workshops te doen. Zij verteld over de workshops die zij heeft bijgewoond.  

 

Daarnaast stelt dit lid voor een uitstapje te maken naar een biobased architectenbureau die 

zich bezighouden met circulair bouwen. Dit bureau zit in Nijmegen, wellicht is een rondleiding 

mogelijk.  

 

Notulist vraagt of de vergadering door gepland moeten worden zoals dit jaar, om en om op 

maandag en dinsdag om de zes weken, groep stemt toe.  

 



Eén lid wijst de leden op een aflevering van kassa over de 

terugleververgoeding/salderingsregeling. Hij maakt zich zorgen om de hele regeling en is 

bang dat mensen zich nu laten ontmoedigen zonnepanelen aan te schaffen. Een ander lid legt 

uit dat de terugverdientijd wellicht iets zal zakken, maar dat de aanschaf wel rendabel zal 

blijven. Het sentiment lijkt echter anders. Hier moeten inwoners over geïnformeerd worden. 

 

Het volgende overleg is op dinsdag 26 november 2024 om 19.00 uur in de Pinkpopzaal van 

het Burgerhoes.  
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